

# 2024 SVCA 新年特會

## 一起經歷 神的建造

### 第一堂：三而一的神是偉大的建造者

主題經文：4 主乃活石，固然是被人所棄的，卻是被 神所揀選、所寶貴的。5 你們來到主面前，也就像活石，被建造成為靈宮，作聖潔的祭司，藉著耶穌基督奉獻神所悅納的靈祭...9 惟有你們是被揀選的族類，是有君尊的祭司，是聖潔的國度，是屬 神的子民，要叫你們宣揚那召你們出黑暗入奇妙光明者的美德。（彼前 2:4-5, 9）

#### 一. 父神親自經營、建造那座有根基的城

- 8 亞伯拉罕因著信，蒙召的時候就遵命出去...出去的時候，還不知往哪裏去。9 他因著信，就在所應許之地作客，好像在異地居住帳棚...10 因為**他等候那座有根基的城，就是神所經營所建造的**...13 這些人都是存著信心死的，並沒有得著所應許的；卻從遠處望見，且歡喜迎接，又**承認自己在世上是客旅，是寄居的**。14 說這樣話的人是表明自己要找一個家鄉。15 **他們若想念所離開的家鄉，還有可以回去的機會**。16 他們卻**羨慕一個更美的家鄉，就是在天上的**。所以 神被稱為他們的 神，並不以為恥，因為祂**已經**給他們預備了一座城。（來 11:8-16）本是世界不配有的人 (v38)
- 1 我又看見一個新天新地... 2 我又看見聖城新耶路撒冷由 神那裏從天而降，預備好了，就如新婦妝飾整齊，等候丈夫...9 ...天使中，有一位來對我說：「你到這裏來，我要將新婦，就是羔羊的妻，指給你看。」10 ...天使就帶我到一座高大的山，將那由 神那裏、從天而降的聖城耶路撒冷指示我（啓 21:1-2，9-10）

#### 二. 基督是建造的根基、藍圖、與一切建造的材料

- 9...你們是 神所耕種的田地，所建造的房屋。10 我照 神所給我的恩，好像一個聰明的工頭，立好了根基，有別人在上面建造；只是各人要謹慎怎樣在上面建造。11 因為那已經立好的根基就是耶穌基督，此外沒有人能立別的根基。12 若有人用金、銀、寶石、草木、禾稈在這根基上建造，13 各人的工程必然顯露，因為那日子要將它表明出來，有火發現；這火要試驗各人的工程怎樣。14 人在那根基上所建造的工程若存得住，他就要得賞賜。15 人的工程若被燒了，他就要受虧損...雖然得救，乃像從火裏經過的一樣。（林前 3:9-15）
- 他們供奉的事本是天上事的形狀和影像，正如摩西將要造帳幕的時候，蒙神警戒他，說：「你要謹慎，作各樣的物件都要照著在山上指示你的樣式。」（來 8:5）

#### 三. 聖靈賜下智慧、能力、與各樣的恩賜，完成建造大工

- 我們不拘是猶太人，是希利尼人，是為奴的，是自主的，都從一位聖靈受洗，成了一個身體，飲於一位聖靈。（林前 12:13）

- 求我們主耶穌基督的神，榮耀的父，將那賜人智慧和啓示的靈賞給你們，使你們真知道祂... (弗 1:17)
- 但聖靈降臨在你們身上，你們就必得著能力，並要在耶路撒冷、猶太全地，和撒馬利亞，直到地極，作我的見證。(徒 1:8)
- 7 聖靈顯在各人身上，是叫人得益處。 8 這人蒙聖靈賜他智慧的言語，那人也蒙這位聖靈賜他知識的言語， 9 又有一人蒙這位聖靈賜他信心，還有一人... 11 這一切都是這位聖靈所運行、隨己意分給各人的。(林前 12:7-11)
- 他們事奉主、禁食的時候，聖靈說：「要為我分派巴拿巴和掃羅，去做我召他們所做的工。」(徒 13:2)

## 2024 SVCA New Year Conference

### Experiencing God's Construction Together

#### Message 1 : The Triune God is the great builder

Memorization Verse: **4** Coming to Him as *to* a living stone, rejected indeed by men, but chosen by God *and* precious, **5** you also, as living stones, are being built up a spiritual house, a holy priesthood, to offer up spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ. (1 Peter 2:4-5)

1. God the Father Himself manages and builds that city with a foundation
  - **8** By faith Abraham obeyed when he was called to go out ... and he went out, not knowing where he was going. **9** By faith he dwelt in the land of promise as *in* a foreign country, dwelling in tents ... **10** for he waited for the city which has foundations, whose builder and maker *is* God. ... **13** These all died in faith, not having received the promises, but having seen them afar off were assured of them, embraced *them* and confessed that they were strangers and pilgrims on the earth. **14** For those who say such things declare plainly that they seek a homeland. **15** And truly if they had called to mind that *country* from which they had come out, they would have had opportunity to return. **16** But now they desire a better, that is, a heavenly *country*. Therefore God is not ashamed to be called their God, for He has prepared a city for them. (Heb 11:8-16) of whom the world was not worthy. (vs 38)
  - **1** Now I saw a new heaven and a new earth ... **2** Then I saw the holy city, New Jerusalem, coming down out of heaven from God, prepared as a bride adorned for her husband. ... **9** Then one of the seven angels ... came to me and talked with me, saying, "Come, I will show you the bride, the Lamb's wife." **10** And he carried me away in the Spirit to a great and high mountain, and showed me the great city, the holy Jerusalem, descending out of heaven from God (Rev 21 1-2,9-10)

## 2. Christ is the foundation, blueprint, and all the material for the construction

- **9** ... you are God's field, *you are* God's building. **10** According to the grace of God which was given to me, as a wise master builder I have laid the foundation, and another builds on it. But let each one take heed how he builds on it. **11** For no other foundation can anyone lay than that which is laid, which is Jesus Christ. **12** Now if anyone builds on this foundation *with* gold, silver, precious stones, wood, hay, straw, **13** each one's work will become clear; for the Day will declare it, because it will be revealed by fire; and the fire will test each one's work, of what sort it is. **14** If anyone's work which he has built on *it* endures, he will receive a reward. **15** If anyone's work is burned, he will suffer loss; but he himself will be saved, yet so as through fire. (1 Cor 3:9-15)
- **5** who serve the copy and shadow of the heavenly things, as Moses was divinely instructed when he was about to make the tabernacle. For He said, "See *that* you make all things according to the pattern shown you on the mountain." (Heb 8:5)

## 3. The Holy Spirit gives wisdom, power, and various gifts to complete this great work of construction

- **13** For by one Spirit we were all baptized into one body—whether Jews or Greeks, whether slaves or free—and have all been made to drink into one Spirit. (1 Cor 12:13)
- **17** that the God of our Lord Jesus Christ, the Father of glory, may give to you the spirit of wisdom and revelation in the knowledge of Him, (Eph 1:17)
- **8** But you shall receive power when the Holy Spirit has come upon you; and you shall be witnesses to Me in Jerusalem, and in all Judea and Samaria, and to the end of the earth." (Acts 1:8)
- **7** But the manifestation of the Spirit is given to each one for the profit *of all*: **8** for to one is given the word of wisdom through the Spirit, to another the word of knowledge through the same Spirit, **9** to another faith by the same Spirit, to another ... **11** But one and the same Spirit works all these things, distributing to each one individually as He wills.
- **2** As they ministered to the Lord and fasted, the Holy Spirit said, "Now separate to Me Barnabas and Saul for the work to which I have called them." (Acts 13:2)